
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 7. februar 2018 stillet følgende 

spørgsmål nr. 535 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares. Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra Sundheds- og Ældreudvalget.   

 

Spørgsmål nr. 535:  

” Vil ministeren venligst vurdere, om de 72 mio. kr., som blev trukket ud af Statens 

Serum Institut i finansloven 2012, var medvirkende til at ødelægge den økonomiske 

situation i instituttet og derfor nødvendiggøre et frasalg? ” 

 

Svar: 

Som led i  bl.a. aftalen af 16. november 2011 mellem den daværende regering (S, R, 

SF) og partierne Venstre, Dansk Folkeparti, Liberal Alliance, Enhedslisten og Det Kon-

servative Folkeparti om Det Kgl. Teater for perioden 2012-2015 under den davæ-

rende kulturminister Uffe Elbæk, jf. finanslovsaftalen for 2012, blev det aftalt at 

sæ ke priser e for SSI’s egenproducerede vacciner med 13 mio. kr. i 2012, 27 mio. kr. 

i 2013, 42 mio. kr. i 2014, 57 mio. kr. i 2015 stigende til 72 mio. kr. i 2016 og fremef-

ter. 

 

Nedsættelsen af priserne på SSI’s ege producerede vacci er til svensk niveau udfor-

drede vaccineproduktionens økonomi, som i forvejen var sårbar som følge af tidligere 

tiders fejlslagne investeringer og en eksportstrategi, der ikke blev indfriet, hvilket var 

af afgørende betydning, da det danske marked er et relativt lille marked.   

På den baggrund iværksatte den daværende sundhedsminister Astrid Krag (SF) i SRSF-

regeringen i 2012 en værdiansættelse af SSI’s forret i gs æssige aktiviteter. 
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